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BR.0002.1.2012  
 
 

Protokół Nr XVII/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 19 stycznia 2012 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 21.15. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 20 
radnych(nieobecny usprawiedliwiony radny Tadeusz Sikoń; lista obecności stanowi załącznik 
nr 1)  oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XVI sesji.  
4. Wręczenie stypendiów sportowych przyznanych na 2012 rok. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Czerwonak na lata 2012-2020, 
6. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

osiedla Bolechówko-Potasze. 
7. Uchwała w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Czerwonak do ustalenia opłat za usługi 

komunalne. 
8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na 
lata 2011-2013. 

11. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2012 r. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

13.  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

14. Wolne głosy i wnioski. 
15.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad: 
- uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r, w pkt przed 
uchwałą zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF Gminy Czerwonak,  
- uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „w zakresie przebiegu drogi wojewódzkiej nr 196 w rejonie 
wsi Bolechowo – Szlachęcin”  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zgłosił wniosek komisji o zdjęcie z porządku obrad pkt 6 – uchwały w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Bolechówko-Potasze i 
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zastąpienie go Informacją Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie w/w 
planu. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek, aby uchwała w sprawie zmian 
budŜetowych została wprowadzona do porządku obrad po uchwale zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia WPF Gminy Czerwonak. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował, aby uchwałę w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „w zakresie przebiegu drogi wojewódzkiej nr 196 w rejonie wsi Bolechowo – 
Szlachęcin”  umieścić w pkt 7, natomiast uchwałę zmieniającą w sprawie budŜetu Gminy 
Czerwonak na 2012 r. w pkt 14. 
 Następnie  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z 
wprowadzonymi zmianami.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
Porządek obrad został przyjęty 18 głosami przy 1 przeciw. 
 
Porządek obrad po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XVI sesji.  
4. Wręczenie stypendiów sportowych przyznanych na 2012 rok. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Czerwonak na lata 2012-2020. 
6. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Bolechówko-Potasze 
7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „w zakresie przebiegu drogi wojewódzkiej nr 196 w 
rejonie wsi Bolechowo – Szlachęcin”. 

8. Uchwała w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Czerwonak do ustalenia opłat za usługi 
komunalne. 

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na 
lata 2011-2013. 

12. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2012 r. 

13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 

14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r.   
15.  Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17.  Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XVI sesji.  
 Rada Gminy przyjęła protokół XVI sesji 17 głosami przy 2 wstrzymujących się. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. 
 
Ad.4. Wręczenie stypendiów sportowych przyznanych na 2012 rok. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe wpłynęło 6 wniosków o przyznanie 
stypendiów sportowych, z czego cztery spełniły wszystkie kryteria,  jeden wpłynął po terminie, 
a jeden nie spełniał kryterium uchwały - brak medalu na głównych zawodach mistrzowskich. 
W związku z tym przyznano cztery stypendia sportowe. 
 Wójt Mariusz Poznański wraz z Przewodniczącym Rady Marcinem Wojtkowiakiem 
wręczyli stypendia sportowe dla najlepszych sportowców roku 2011 z terenu gminy, stypendia 
otrzymali:  
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- Zuzanna Madajczyk, Klub Sportowy AZS AWF Poznań, szermierka,  
- Piotr Wawrzynkiewicz, UKS GROT Koziegłowy, pływanie 
- Konrad Korzeniowski, Klub Wioślarski z roku 1904 Poznań, wioślarstwo, 
- Patryk Bandurski, Klub Sportowy „Posnania” Poznań, rugby. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminy Czerwonak na lata 2012-2020. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Wójt Mariusz Poznański, zgłosił zmianę: w 
nagłówku  „lata 2011-2017” zmienić na „lata 2012-2020” 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zwrócił uwagę, Ŝe równieŜ w treści uchwały naleŜy zmienić lata na 2012-2020. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław 
Maćkowiak powiedział, Ŝe komisja przeanalizowała projekt uchwały i zaopiniowała go 
pozytywnie. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, Ŝe 
komisja po szczegółowym przeanalizowaniu projektu uchwały zaopiniowała go pozytywnie, 
ale nie jednogłośnie.      
 Pan Jerzy Wolniewicz (radny poprzedniej kadencji) zwrócił uwagę, Ŝe Rada Gminy 
popełniła  błąd przyjmując wnioski do zmiany porządku obrad jednym głosowaniem, jego 
zdaniem kaŜdy wniosek powinien być głosowany oddzielnie.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe nie było uwag do zgłaszanych 
wniosków dlatego poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zgłoszonymi zmianami.   
 Zastępca Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Leszek Lesiczka 
powiedział, Ŝe komisja przeanalizowała projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami przy 1 wstrzymującym się  i stanowi załącznik nr  2 do protokołu.   
 
Ad.6. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Bolechówko-Potasze 
 Przewodniczący Komisji Janusz Andrzejewski przedstawił stanowisko komisji do 
przedstawionego projektu uchwały: 
- po szczegółowej analizie uwag wniesionych do planu,  komisja uwzględniła uwagę nr 1, 
- po zapoznaniu się z treścią korespondencji Panów Jarosława i Grzegorza  Tylkowskich i  
wyjaśnieniami złoŜonymi na posiedzeniu oraz po wysłuchaniu wyjaśnień projektanta planu 
komisja wnioskuje o wprowadzenie zmian w projekcie planu poprzez zlikwidowanie przebiegu 
drogi 14KD-L na odcinku od końca terenu 8MNR do przedłuŜenia terenu 11KD-L. Komisja 
uwzględniła uwagę mimo, Ŝe wpłynęła po terminie, 
- komisja wnosi o dokonanie spójności zapisów projektu zmiany miejscowego planu dla 
terenów 10MNR,11MNr, 12MNR oraz 13MNR z ustaleniami obowiązującego studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Czerwonak 
odnoszącymi się do obszaru O.B4a w zakresie odległości linii zabudowy od linii lasu, 
- komisja ponowiła swój wcześniejszy wniosek, aby przy aktualizacji  planów miejscowych 
wprowadzić zasadę szacowania skutków finansowych dla całego planu, a nie wyłącznie dla 
obszarów objętych aktualizacją. Przedstawiona komisji prognoza skutków finansowych 
odnosząca się do przedmiotowego planu dotyczyła stanu na 2009 rok i nie wykazywała 
rzeczywistych kosztów i dochodów wynikających z uchwalenia w/w planu w odniesieniu do 
aktualizacji terenów. 
 Przewodniczący komisji powiedział, Ŝe jeśli będzie potrzeba zajęcia się planem w 
trybie pilnym to wówczas zwoła dodatkowe posiedzenie komisji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zachęcił wszystkich radnych do wzięcia 
udziału w posiedzeniu komisji.   
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poprosił, aby w celu usprawnienia pracy nad 
planami komisja spotykała się częściej. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Szymańska-Dudek 
odpowiadając na wnioski komisji odniosła się do procedury zapisanej w ustawie, zgodnie z 
którą radni na dzisiejszej sesji powinni rozpatrzyć zgłoszone w terminie uwagi do planu. W 
przypadku uwzględnienia choćby jednej uwagi plan wróciłby ponownie do wyłoŜenia. 
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 Odnosząc się do wniosku komisji w sprawie skutków finansowych kierownik wyjaśniła, 
Ŝe dokument został zaktualizowany. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe praca komisji powinna rozpocząć się juŜ na 
etapie wstępnych załoŜeń do opracowania planu. Poinformował, Ŝe w najbliŜszym czasie 
wyda zarządzenie dotyczące procedury uchwalania planów i prosi, aby komisja określiła  
swoje miejsca w procedurze pracy nad planem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyraził zadowolenie, Ŝe Wójt zastanawia się 
nad formami, które w większym stopniu zaangaŜują radę w opracowanie planu. 
 Projektant planu Joanna Dimke wyjaśniła, Ŝe w związku z niezachowaniem procedury 
czyli niemoŜnością przedstawienia przez projektanta planu, projektant nie moŜe wyrazić 
swojego stanowiska i dać Radzie Gminy pod rozwagę, czy zapisy planu są zgodne ze 
studium. Procedura została zatrzymana, Wójt nie moŜe wprowadzić Ŝadnych zmian. 
 Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe nie widzi przeszkody, aby wprowadzić plan do 
porządku obrad następnej sesji po ponownym przeanalizowaniu przez komisje, być moŜe 
Ŝadne zmiany nie będą potrzebne.   
 
Ad.7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „w zakresie przebiegu drogi wojewódzkiej nr 196 w rejonie 
wsi Bolechowo – Szlachęcin”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
Powodem przyśpieszenia przystąpienia do zmiany miejscowego planu jest toczące się 
postępowanie w sprawie wydania decyzji o oddziaływaniu na środowisko inwestycji 
polegającej na budowie zakładu produkcji paliw alternatywnych i kompostu.
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, Ŝe komisja szczegółowo przeanalizowała sprawę i wnioskowała do Wójta o 
aktualizacje planu. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik nr  3 do protokołu.   
 
Ad.8. Uchwała w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy Czerwonak do ustalenia opłat za 
usługi komunalne. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu uchwały. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał czy decyzje w sprawie ustalenia opłat za usługi 
komunalne Rada Gminy moŜe powierzyć Wójtowi, wyraził zdziwienie, Ŝe Ŝadne komisje nie 
opiniowały projektu uchwały. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe zgodnie z  ustawą decydowanie o cenach 
i opłatach za usługi komunalne moŜe być powierzone Wójtowi. 
 Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe wszyscy radni otrzymali materiały 7 dni przed 
sesją, wszystkie komisje odbyły się. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libra wyjaśniła, Ŝe uchwała nie rodzi 
skutków finansowych w związku z tym komisja jej nie opiniowała.     
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 17 głosami przy 1 przeciw, 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  4 do protokołu.   
 
Ad.9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechówko. 
  Uzasadnienia projektu uchwały dokonał  Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja po przeanalizowaniu projektu uchwały zaopiniowała go pozytywnie. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 
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 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii GOPS Marlena Łochyńska dokonała uzasadnienia 
projektów uchwał dot. ochrony i promocji zdrowia, programu przeciwdziałania narkomanii 
oraz programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Przedstawiła 
prezentację multimedialną realizacji w/w programów profilaktycznych.  
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zapytała o plan finansowy na realizację zadań 
Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na 2012 r.  
w § 4210 i  § 4300. 
 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii GOPS Marlena Łochyńska udzieliła odpowiedzi.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, Ŝe komisja szczegółowo 
przeanalizowała zapisy uchwały i opiniuje je pozytywnie. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał na jakiej zasadzie są przyznawane karnety na 
pływalnie. 
 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii GOPS Marlena Łochyńska wyjaśniła, Ŝe 
skierowanie jest wydawane przez lekarzy rodzinnych biorąc pod uwagę następujące 
czynniki: ukończony 35 rok Ŝycia, zamieszkanie na terenie gminy oraz przynajmniej jedno ze 
schorzeń układu krąŜenia.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zwróciła uwagę na 
zbyt małe środki przeznaczone na rehabilitację, prosiła, aby w miarę moŜliwości budŜetu, w 
ciągu roku zwiększyć środki na w/w zadanie.  
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 20/IV/2011 z dnia 20 stycznia 2011r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 
2011-2013. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, Ŝe komisja po szczegółowej analizie 
projektu uchwały opiniuje go pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami przy 1 przeciw, 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2012 r. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, Ŝe komisja szczegółowo 
przeanalizowała zapisy uchwały i opiniuje je pozytywnie. Komisja uzyskała informacje, iŜ 
kwota zaplanowana na doŜywianie dzieci w świetlicach socjoterapeutycznych pozostała w 
niskiej kwocie 20 000 zł. Okazało się, Ŝe GOPS ma dostęp do Ŝywności pozyskanej z zewnątrz 
nieodpłatnie. Poza tym dyrektor GOPS zapewniła, Ŝe jeśli w ciągu roku okaŜe się, Ŝe środki 
będą niewystarczające wówczas zostaną przesunięte na w/w zadanie, komisja będzie 
monitorowała problem.  
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe nie 
zgadza się  z tak niską kwotą na doŜywianie dzieci w świetlicach socjoterapeutycznych.  
 Radna Wiesława Fedder zapytała o prawidłowość następującego zapisu: § 4270 
zakup usług remontowych – wydatki na doŜywianie dzieci w świetlicach 
socjoterapeutycznych. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe nastąpił błąd pisarski. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał jakie są konsekwencje nieprzestrzegania przepisów 
przez właścicieli sklepów – sprzedaŜ alkoholu nieletnim. 
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 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii GOPS, Marlena Łochyńska wyjaśniła, Ŝe kładzie się 
duŜy nacisk na uświadamianie, szkolenie  sprzedawców - Ŝądanie okazania dokumentu 
toŜsamości. 
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił uwagę, Ŝe nie naleŜy tylko uświadamiać 
sprzedawców, ale  wyciągać konsekwencje z nieprzestrzegania przepisów. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe za sprzedaŜ nieletnim 
alkoholu grozi wpis z ostrzeŜeniem, przy trzecim wpisie sprzedawca traci koncesje – tak było 
kilka lat temu, Zastępca Wójta obiecał sprawdzić jak jest teraz. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych powiedziała, Ŝe komisja zajmie się tematem i po 
uzyskaniu informacji przekaŜe radnym na sesji.       
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  8 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Radni zapoznali się z uchwałami Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 
- budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
- wyraŜenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu, 
- wyraŜenia opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetu Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk złoŜył wniosek, aby dostosować Wieloletnią 
Prognozę Finansową do podjętej w grudniu uchwały budŜetowej, a ewentualne zmiany w 
budŜecie wprowadzić po dyskusji na zaplanowanym spotkaniu Wójta z radnymi. W związku z 
powyŜszym zaproponował, aby dokonać zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
polegającej na realizacji zadania - odwodnienie ul. Poznańskiej  w Kicinie w całości w 2012 r.
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe organ nadzorczy przysłał informacje o 
wszczęciu postępowania w związku z niezgodnością budŜetu z przepisami prawa, juŜ dzisiaj 
Urząd wie, iŜ  wykonanie całego zadania - odwodnienie ul. Poznańskiej  w Kicinie  w 2012 roku 
nie będzie moŜliwe.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe nie moŜe przyjąć propozycji 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka, gdyŜ wówczas zwiększy się deficyt. 
Poinformował, Ŝe zgodnie z aktualną wyceną zadania - odwodnienie ul. Poznańskiej w Kicinie 
zaplanowana kwota na wykonanie w/w zadania jest za niska, będzie rozmawiał ze Starostą 
Poznańskim o realizacji zadania. Wójt zaproponował, aby 50 000 zł przeznaczyć na zadanie – 
odwodnienie ul. Poznańskiej w Kicinie, 250 000 zł na modernizację, rozbudowę i doposaŜenie 
terenów sportowych, rekreacji i wypoczynku  w Owińskach, a 200 000 zł proponuje 
pozostawić w rezerwie. Wójt stwierdził, Ŝe jest w stanie realizować propozycje składane przez 
radnych, ale naleŜy je przedyskutować i wspólnie uzgodnić.    
   Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk nie zgodził się z Wójtem, Ŝe zmiana Wieloletniej 
Prognozy Finansowej  spowoduje deficyt. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek powiedziała, Ŝe bezsprzecznym jest fakt, iŜ oba 
dokumenty czyli Wieloletnia Prognoza Finansowa oraz uchwała budŜetowa powinny być ze 
sobą zgodne. Regionalna Izba Obrachunkowa wszczęła postępowanie mające na celu 
stwierdzenie niewaŜności uchwały budŜetowej. Rada Gminy otrzymała szanse, aby 
doprowadzić do zgodności z prawem zapisów budŜetu do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Zwróciła uwagę, Ŝe inicjatywa podjęcia uchwały budŜetowej i zmian do tej uchwały oraz 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmian do niej naleŜy do organu 
wykonawczego. 
 Radna Wiesława Fedder powiedział, Ŝe dwa razy została wprowadzona w błąd. Na 
wczorajszej Komisji BudŜetu i Finansów zapytała skarbnika czy moŜna dostosować  Wieloletnią 
Prognozę Finansową do uchwały budŜetowej i otrzymała odpowiedź, Ŝe moŜna, ale 
inwestycja w Kicinie nie będzie mogła być zrealizowana. Natomiast dzisiaj radca prawny 
uwaŜa, Ŝe nie moŜna tak zrobić. Na posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów przed 
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uchwaleniem budŜetu zadała pytanie Przewodniczącej komisji, czy w wyniku zmian 
budŜetowych nie trzeba będzie zmieniać Wieloletniej Prognozy Finansowej, Przewodnicząca 
odpowiedziała, Ŝe nie i  Zastępca Skarbnika to potwierdził. Radna oczekuje konkretnych i 
dobrych odpowiedzi od urzędników. Ponownie zadała pytanie, czy moŜna dostosować  
Wieloletnią Prognozę Finansową do uchwały budŜetowej. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe moŜna, ale wówczas powstaje deficyt, na który nie wyraŜa 
zgody. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zwróciła uwagę na zbyt ogólne opisy 
zadań w uchwałach budŜetowych, ma duŜe zastrzeŜenia do udzielania informacji przez 
Zastępcę Skarbnika.  
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe przedstawił radnym swoje opracowanie na 
temat Wieloletniej Prognozy Finansowej, zdaniem radnego za często dokonujemy zmian w 
WPF, a to one przesądzają o wydatkach na następne lata.  
 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Marka Pietrzyńskiego Skarbnik Radosława 
Wiśniewska stwierdziła, Ŝe zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej  są konieczne w ciągu 
roku dla zgodności z budŜetem.  
 Wiceprzewodniczący Rady, Piotr Picyk stwierdził, Ŝe radni otrzymują sprzeczne 
informacje od urzędników, przypomniał, Ŝe Starosta uczestnicząc w sesji budŜetowej 
zadeklarował środki na zadanie - odwodnienie ul. Poznańskiej  w Kicinie. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe realizując zadanie trzeba mieć 
zarezerwowane wszystkie środki. Na realizację zadania Starosta zaproponował 700 000 zł, a 
koszt wykonania jest duŜo większy. Wójt  widzi szanse zrealizowania w 2012 roku części 
zadania, nie całości.   
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wycofał swój wniosek, ale zaznaczył, Ŝe 
wstrzyma się od głosu.  
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 11 głosami przy 9 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przedstawił zmiany budŜetowe.   
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe nastąpiło 
niezrozumienie komisji z Zastępcą Skarbnika, stąd wniosek dla komisji, aby zadawała 
szczegółowe pytania. Przewodnicząca komisji poinformowała, Ŝe komisja opracowała 
wniosek do Wójta aby przy  proponowanych zmianach do budŜetu przedstawiać radnym 
szczegółowo rozpisane zasadności zmian wraz z terminarzem. Opiniując projekt w/w uchwały 
komisja nie wypracowała jednolitego stanowiska 2 radnych głosowało „za” 2 „przeciw” . 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały.  W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 9 głosami przy 11 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  10 do protokołu. 
 
Ad.15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Andrzej Moczulski  w odniesieniu do wszczętego postępowania w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji polegającej na 
zbieraniu i magazynowaniu odpadów innych niŜ niebezpieczne na działce nr 274/19 w 
Bolechowie zapytał jaka będzie decyzja. W związku z wydanym postanowieniem w zakresie 
gospodarki odpadami dla firmy EKOPOZ w Bolechowie radny zapytał, w jaki sposób moŜna 
zatrzymać proces lokalizacji tego typu firm na terenie naszej gminy.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe pojawia się duŜo firm śmieciowych, aby tego typu 
firmy wykluczyć naleŜy dokonać odpowiednich zapisów w planie, zleca się firmom 
wykonanie raportów oddziaływania na środowisko. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała o prace przy budowie 
odcinka chodnika w  ul. Poprzecznej w Czerwonaku oraz o wszczęte postępowanie w 
sprawie administrowania cmentarzem komunalnym. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe pierwszy etap pracy przy ul. 
Poprzecznej jest zapłacony i wykonany. 
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 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe zostanie podpisana nowa 
umowa z dotychczasowym dzierŜawcą cmentarza. 
 Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.16. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaprosił radnych na spotkanie z Wójtem, 
które odbędzie się 1 lutego br. w Urzędzie Gminy w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak-Koziegłowy oraz w sprawie moŜliwości 
realizacji inwestycji zaplanowanych na 2012 rok. Przewodniczący poinformował, Ŝe 4 marca 
br. odbędzie się X Ogólnopolski  Halowy Turniej Piłki NoŜnej oraz I Mistrzostwa Polski w Piłce 
Siatkowej Radnych. Turniej odbędzie się w Lipianach, prosił chętnych o zgłoszenia. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe 1 marca br. o godz. 14.00 w 
Urzędzie Gminy odbędzie się szkolenie dla radnych i sołtysów na temat funduszu sołeckiego. 
 Pan Grzegorz Tylkowski współwłaściciel Traperskiej Osady  odniósł się do uwag planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Bolechówko-Potasze. Powiedział, Ŝe bardzo 
zaleŜy mu na uchwaleniu planu, ale nie w takim kształcie, uczestniczył w posiedzeniu Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa, na którym znaleziono rozwiązanie problemu. 
Powiedział, Ŝe Traperska Osada prowadzi działalność rekreacyjną i edukacyjną. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zwróciła uwagę na błędy, które pojawiły się w 
wydanym przez Urząd Gminy informatorze gminnym. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów, Maria Libera poinformowała, Ŝe z dniem 
31 stycznia na Osiedlu Leśnym  w Koziegłowach nie będzie dzielnicowych w związku z tym 
zapytała, gdzie będą pełnić dyŜur. 
 Wójt Mariusz Poznański obiecał rozpoznać temat. 
 Radny Przewodniczący Zarządu Osiedla 40 lecia PRL, Wojciech Skrzekut zgłosił 
wniosek mieszkańców Koziegłów o zaśmieceniu terenu naleŜącego do Gminy Czerwonak 
(teren wokół parku oraz sklepu Carrefour) 
 Ponadto radny  zapytał o: 
- przebudowę drogi w związku z budową „Czerwonej Torebki”  
- moŜliwość udostępnienia parkingu przy Gimnazjum w Czerwonaku na czas trwania imprez 
na terenie hali sportowej 
- zgłosił problem z oświetleniem na terenie gminy zwłaszcza na terenie osiedla 40 lecia PRL 
pod koniec ubiegłego roku 
- pochwalił CRKF Akwen za przygotowanie oferty sportowej  dla dzieci podczas ferii. 
 Dalszą część sesji prowadził Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe decyzję o likwidacji miejsca 
urzędowania dzielnicowych w Koziegłowach podjęła Komenda Wojewódzka. Temat 
zostanie omówiony na Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, w której 
uczestniczy Komendant Komisariatu Policji w Czerwonaku. Wyjaśnił, Ŝe w związku z budową 
„Czerwonej Torebki” przebudowa drogi naleŜy do wykonawcy projektu, który stwierdził, Ŝe 
inwestycja jest dla niego zbyt duŜym obciąŜeniem, firma odwołała się. 
 Radny Jacek Sommerfeld zgłosił dwa wnioski: 
- w związku z istniejącymi zagroŜeniami środowiska wnioskował o wznowienie działalności 
doraźnej komisji ds. lokalizacji spalarni, 
- ponowił wniosek radnego Wojciecha Skrzekuta w sprawie parkowania samochodów przy 
hali sportowej, zwrócił się o opracowanie koncepcji miejsc parkingowych zaproponował 
miejsce naprzeciwko StraŜy PoŜarnej. 
 Sołtys wsi Bolechowo Marek Smykowski podziękował za zrozumienie problemu, który 
pojawił się na terenie sołectwa, o którym mówił na poprzedniej sesji, za wspólnie podjęte 
działania. Zaprosił na zebranie, które odbędzie się w lutym. 
 Radna Tatiana Kędziora zgłosiła problem przejazdu ulicą Źródlaną, Działkową oraz 
bocznymi ulicami, przychyliła się do wniosku właścicieli Osady Traperskiej oraz poparła 
wniosek radnych w sprawie budowy miejsc parkingowych. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się o ujednolicenie opłaty za przyłącza do sieci 
kanalizacyjnej, prosił merytoryczne komisje o zajęcie się problemem. 
 Radny Leszek Lesiczka przychylił się do wniosku właścicieli Traperskiej Osady, 
ponownie wrócił do problemu, z jakim borykają się mieszkańcy po uchwaleniu obszarów 
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chronionych. Ponadto radny skrytykował wiatę (zbyt mała), która powstała na szlaku 
kościołów drewnianych. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi radnego Andrzeja 
Moczulskiego w sprawie przyłączy prosił Urząd o udzielenie informacji na komisjach. 
Odpowiadając radnemu Leszkowi Lesiczce zwrócił uwagę, Ŝe w Annowie gdzie zostały 
uchwalone pasy chronione wydano kilkanaście decyzji oraz pozwolenia na budowę. 
Ponadto powiedział, Ŝe naleŜy więcej uwagi zwracać na problemy społeczne. 
 Radny Zbigniew Hornik zapytał, czy zostanie rozpisany w ramach poŜytku publicznego 
konkurs na imprezy sportowe i turystyczne. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe konkursy będą rozpisane, ale nie 
pamięta terminów. Odnosząc się do ujednolicenia opłaty za przyłącza powiedział, Ŝe nie 
wie, czy kiedykolwiek wniosek zostanie zrealizowany. 
 
Ad.17. Zamknięcie sesji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zamknął XVII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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